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P R O T O K Ó Ł  NR VI/2019 

 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 29 marca 2019 r. w sali Urzędu Gminy                         

w Kotlinie w godz. od 13oo do 1410 
 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum.  

        Otwarcia VI sesji Rady Gminy dokonał przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch 

witając: Mirosława Paterczyka wójta gminy, Irenę Antczak skarbnika gminy, przedstawicieli 

Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie mł. insp. Andrzeja Borutę zastępcę Komendanta 

Policji i asp. Macieja Kaczmarka kierownika  Rewiru Dzielnicowych,  radnych, sołtysów i 

redaktora Gazety Jarocińskiej. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nieobecna na sesji była Beta Skowrońska wiceprzewodnicząca Rady. 

Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią  załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, nie wprowadzono 

żadnych zmian i nie zgłoszona żadnych uwag. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kotlin. 

4. Przyjęcie protokołu z V  sesji Rady Gminy. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i  pieczy zastępczej za rok 

2018 oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją tych zadań. 

9. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2018 rok. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę za 

2018 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat w przypadku wniesienia 

opłaty jednorazowej za przekształcenie gruntu stanowiącego własność Gminy Kotlin w 

prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w   sprawie  budżetu  Gminy  Kotlin  na  rok   

2019. 

14. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zamknięcie obrad 
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3. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kotlin. 

Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kotlin  w 

2018 roku przedstawił Andrzej Boruta, zastępca Komendanta Powiatowej Policji  w 

Jarocinie. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Po wznowieniu obrad przewodniczący Rady powitał Ewę Kasołkę kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie i przewodniczącą Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Kotlinie  Magdalenę Kostkę-Kobylską i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z V  sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że   protokół z V sesji Rady Gminy wyłożony został 

do wglądu na wspólnym posiedzeniu  stałych komisji Rady w dniu 27 marca   2019r. oraz 

przed dzisiejszą sesją.  

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za”. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

    Przewodniczący Rady Czesław Moch poinformował, że nie wpłynęły żadne pisemne 

interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

      Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym w dniu 1 marca br. 

przekazał Wójtowi Gminy wnioski zgłoszone przez radnych na sesji i wspólnym 

posiedzeniu komisji oraz  uchwały podjęte na V sesji Rady Gminy.  

Ponadto poinformował, że uczestniczył:  

− 2 marca w spotkaniu z okazji Dnia Kobiet zorganizowanym w świetlicy wiejskiej 

w Sławoszewie przez sołtyskę i radę sołecką wsi Sławoszew; 

− 4 marca w zebraniu sprawozdawczym chóru Arion w Kotlinie; 

− 5 marca w uroczystości Dnia Kobiet zorganizowanej przez Stowarzyszenie 

Emerytów i Rencistów w Kotlinie; 

− w spotkaniu z okazji Dnia Kobiet: 9 marca w Twardowie i 10 marca                             

w Wysogotówku; 

− w zebraniu wyborczym sołtysa i rady sołeckiej w Woli Książęcej, Sławoszewie i 

Kotlinie; 

− 21 marca w Powitaniu Wiosny zorganizowanym przez 5. Drużynę Harcerską ze 

Sławoszewa; 

− 21 marca w pikniku zorganizowanym przez Szkołę Podstawową                                     

w Magnuszewicach; 

− 23 marca w degustacji potraw pod hasłem Smaki Regionów zorganizowanym 

przez KGW Wola Książęca; 

− 25 marca w szkoleniu wraz z Komisją Rewizyjną, zorganizowanym przez  RIO w 

Kaliszu nt. absolutorium dla jednostek samorządu terytorialnego; 

− w spotkaniu z wójtem w sprawie omówienia spraw bieżących; 



3 

 

Przewodniczący Rady Czesław Moch  zapoznał wszystkich z pismem od 

mieszkańców Magnuszewic w sprawie organizacji zebrania wyborczego. Mieszkańcy 

prosili o wyjaśnienie dlaczego zebranie zostało zaplanowane w świetlicy wiejskiej, a 

nie, jak do tej pory, w budynku szkoły. 

Przewodniczący Rady wyjaśniał, że termin i miejsce zebrania jest wyznaczone przez 

sołtysa wsi, zgodnie z przepisami zawartymi w Statucie Gminy. 

 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz                           

z wykonania uchwał Rady. 

      Wójt Mirosław Paterczyk poinformował, że wszystkie uchwały podjęte na V sesji  

zostały przekazane w dniu  1 marca  br. do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Poznaniu, Wydziału Kontroli, Pranego i Nadzoru. Natomiast uchwały dot. budżetu gminy  

przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

W tym samym terminie wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 

Gminy i umieszczono na stronie  BIP Gminy. Uchwałę o zmianie budżetu przekazano w 

dniu 4 marca  br.  do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego. 

W okresie od ostatniej sesji Wójt Gminy Kotlin wydał następujące zarządzenia w 

sprawie: 

− wprowadzenia jednolitych zasad sporządzania informacji dodatkowej przez jednostki 

organizacyjne Gminy Kotlin, 
− zmiany składu osobowego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Kotlinie, 

−  dwa  o zmianie budżetu Gminy na rok 2019, 
− przeprowadzenia inwentaryzacji zdawczo – odbiorczej w świetlicy wiejskiej                         

w  Racendowie   i  w Magnuszewicach, 

− przedstawienia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 2018 

rok. 

Ponadto wójt Mirosław Paterczyk poinformował o realizacji następujących zadań: 

1) 15 marca br. została podpisana umowa z firmą PPHU „NIEDZIELSKI” P. Niedzielski 

z Kowalewa na dostawę granitowych kruszyw drogowych z przeznaczeniem na 

budowę dróg gminnych w 2019 r. Wartość podpisanej umowy to kwota 247.168,50 zł. 

2) ogłoszone zostało postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na „Budowa 

boiska wielofunkcyjnego i bieżni 60 m dla celów szkolnych przy Szkole Podstawowej 

w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie”. Projekt dofinansowany jest ze środków w 

ramach Programu Obszarów Wiejskich w latach 2014-2020. Termin na składanie ofert 

wyznaczono na dzień 11 kwietnia 2019 r. 

3) 25 marca  Urząd Marszałkowski w Poznaniu przeprowadził kontrolę  projektu pn. 

„Budowa kanalizacji we wsiach Racendów, Wysogotówek gm. Kotlin etap II zadanie 

nr 3 oraz rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Wyszki – etap II”, 

realizowanego w ramach WRPO na lata 2014-2020. Zakres kontroli obejmował 

sprawdzenie dokumentów oraz oględziny zrealizowanej inwestycji. Protokół z 

kontroli zostanie przekazany w terminie późniejszym. W ramach złożonego wniosku o  
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refundację poniesionych wydatków na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach 

otrzymaliśmy już dofinansowanie w kwocie 1.953.408,33 zł. 

4) 26 marca sporządzony został do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu wniosek o zaliczkę w 

wysokości 1.043.518,90 zł, która przeznaczona zostanie na sfinansowanie prowadzonych prac 

przy budowie kanalizacji we wsiach Racendów i Wysogotówek. 

5) 14 marca  dokonano odbioru końcowego na rozbudowę oczyszczalni ścieków w 

miejscowości Wyszki – etap II. Zgodnie z protokołem odbioru końcowego zadanie to 

zostało wykonane za kwotę 3.386.805,58 zł. 

6) w okresie międzysesyjnym odbyły się dwie rady budowy, które dotyczyły 

następujących zadań: 

− budowa kanalizacji we wsiach Racendów, Wysogotówek gm. Kotlin etap II 

zadanie nr 3. Omówione zostały sprawy bieżące związane z realizacją tego 

zadania; 

−  rozbudowa i przebudowa budynku Urzędu Gminy– etap I stan surowy 

zamknięty. Omówiono konieczność wykonania robót dodatkowych 

zgłaszanych przez wykonawcę. 

7) w Parzewie na działce gminnej (po nielegalnym wysypisku śmieci) wyciętych zostało 

14 topoli. 

8) rozpoczęte zostały prace remontowo – malarskie na starej części oczyszczalni ścieków 

w Wyszkach. Wymieniono 5 opraw zewnętrznych oświetlenia. 

9) odtworzony został rów przydrożny przy drodze gminnej Racendów – Tarce w 

Racendowie. 

10) na 25 kwietnia 2019 r. w Domu Kultury w Kotlinie zaplanowane są konsultacje 

społeczne dla mieszkańców gminy Kotlin w sprawie opracowania projektu dla 

budowy drogi ekspresowej S-11 na odcinku Kórnik – Ostrów Wlkp. 

11) zlecono opracowanie dokumentacji projektowej dla zadań: 

− przebudowa sieci wodociągowej w Kotlinie, ul. Spółdzielców, 

− budowa kanalizacji sanitarnej , sieci wodociągowej na nowopowstałych ulicach w 

Kotlinie. Projekty te zostaną wykonane do dnia 30.08.2019 r. 

12) wykonywana jest bieżąca naprawa dróg gminnych z nawierzchni bitumicznej – 

uzupełnianie masą na zimno. 

     Radny Tomasz Kosiński zapytał, czy wójt uczestniczył i jakie padły ustalenia w 

spotkaniu, które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Jarocinie, z posłem PiS Janem 

Mosińskim ws. przywrócenia zlikwidowanych linii autobusowych. 

     Wójt Mirosław Paterczyk odpowiedział, że uczestniczył w tym spotkaniu, a  o  

szczegółach opowie w punkcie wolne głosy i wnioski. 

 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i  pieczy zastępczej za 

rok 2018 oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją tych zadań. 

     Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 

rok 2018 było omówione   na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady w dniu 27 

marca br. przez Ewę Kasołka, kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Kotlinie.   

Do sprawozdania nie wniesiono uwag i zostało przyjęte przez Radę. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
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9. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2018 rok. 

     Sprawozdanie  z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w roku 2018 było 

przedstawione na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 27 marca 

br. przez przewodnicząca Zespołu,   Magdalena Kostka-Kobylska. 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag i zostało przyjęte przez Radę. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez 

Gminę za 2018 rok. 

Sprawozdanie zostało szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

27 marca br. przez Irenę Antczak, skarbnik gminy. 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag i zostało przyjęte przez Radę. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczący komisji o przedstawienie opinii o 

projektach uchwał. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego  i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak oraz 

Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim Adamski  

poinformowali, że komisje na posiedzeniu w dniu 27 lutego br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwał ws. obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej i zmieniającej uchwałę w   

sprawie  budżetu  Gminy  Kotlin  na  rok   2019. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

     Projekt uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu Komisji. Wobec braku uwag 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzeniu głosowania stwierdzono, że powyższa uchwała została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Uchwała nr VI/30/2019  w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.    

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat w przypadku wniesienia 

opłaty jednorazowej za przekształcenie gruntu stanowiącego własność Gminy Kotlin 

w prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat. 

     Przewodniczący Rady poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 27 

marca br.  została zaproponowana  poprawka do projektu uchwały. 

Wniosek został wniesiony przez radnego Zdzisława Staszaka o zmianę wysokości 

bonifikaty  od opłaty jednorazowej za przekształcenie gruntu w § 2, ustęp 1, w punkcie:  

1)  z 60 % na 70 % 

2) z 50% na 60 % 

3) z 40% na 50 % 
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Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii o 

zaproponowanej  poprawce. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego  i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak 

poinformował, że poprawka do uchwały została zaopiniowana 3 głosami „za” i 3 głosami 

„przeciw”.  

Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim Adamski 

poinformował, że poprawka do uchwały została zaopiniowana 3 głosami „za” i 2 głosami 

„przeciw”. 

Przewodniczący Rady pytał o uwagi do wniesionej poprawki. Wobec braku uwag, 

zarządził głosowanie poprawek.  

Poprawki do projektu uchwały zostały przyjęte 10 głosami „za”, przy 4 głosach 

„przeciw”. 

Rada Gmina przystąpiła do głosowania projektu uchwały z przyjętymi poprawkami. Po 

przeprowadzeniu głosowania przewodniczący Rady stwierdził, że powyższa uchwała 

została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Uchwała nr VI/31/2019  w sprawie warunków udzielania bonifikat w przypadku 

wniesienia opłaty jednorazowej za przekształcenie gruntu stanowiącego własność Gminy 

Kotlin w prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w   sprawie  budżetu  Gminy  Kotlin  na  rok   

2019. 

     Projekt uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu Komisji. Wobec braku uwag 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzeniu głosowania stwierdzono, że powyższa uchwała została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Uchwała nr VI/32/2019  zmieniająca uchwałę w   sprawie  budżetu  Gminy  Kotlin  na  

rok   2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

 

14. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

Wójt udzielił następujących odpowiedzi na wnioski złożone  na poprzedniej sesji: 

− przycięcie drzew za byłym stawem, przy starej szkole w kierunku ulicy M. 

Skłodowskiej-Curie zostanie wykonane do maja przy okazji wycinki drzew w 

Magnuszewicach , ponieważ wymaga to wynajęcia podnośnika; 

− pachołki przy świetlicy wiejskiej w Sławoszewie zostały zamontowane; 

− naprawa uliczki na placu zabaw w Sławoszewie jest w trakcie realizacji; 

− drzewa na tzw. „Rynku” w Sławoszewie zostały przycięte; 

− w sprawie utworzenia funduszu gminnego dla dzieci i młodzieży szukamy dobrego 

rozwiązania prawnego; 

− wyrównanie pobocza przy drodze gminnej w Racendowie (pod górkę w stronę  

sklepu) zostało wykonane; 

− wycięcie 4  topoli przy stodołach w Magnuszewicach zostanie zrealizowane przez 

Powiat w terminie do września,  obecnie trwa okres lęgowy ptaków; 
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− szyba na przystanku autobusowym w Wilczy została zamontowana; 

−  utwardzenie terenu – wysepki -  przy drodze gminnej w Kotlinie,  ul. J.J. 

Śniadeckich  (skręt do sklepu „Groszek”) zostanie wykonane w terminie 

późniejszym ponieważ wymaga to zakupu materiałów brukarskich, a wcześniej 

przygotowania zapytania ofertowego. 

Następnie wójt poinformował, że wszystkie zgłoszone wnioski na poprzedniej sesji w 

sprawach dróg powiatowych zostały wysłane do Referatu Dróg Powiatowych w 

Jarocinie w dniu 1 marca br. i do tej pory nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 

 

15. Wolne głosy i wnioski. 

     Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkańcowi Kotlina, przybyłemu na sesję.      

     Mieszkaniec zgłosił problem z przepompownią ścieków, usytułowaną niedaleko  Jego 

posesji. Mówił, że w minioną sobotę wszystkie ścieki z przepompowni leciały do rowu. 

Nawet latem, przy upałach ten rów nigdy nie wysycha. Wczoraj również pojawiły się te 

same problemy. Pracownik urzędu tłumaczy, że w przepompowni, po wezwaniu WUKO, 

znajdują się skarpety, ręczniki szmatki, które oklejają pompę i przez to przestaje 

funkcjonować. Częstotliwość  tych awarii, z dnia na dzień jest coraz częstsza. Mówił - 

rozumie, że dla Gminy jest to problem, ale należy podjąć działania zmierzające do 

uświadomienia mieszkańców, jakie problemy stwarza wrzucanie takich śmieci do 

kanalizacji. W Wyszkach był podobny problem i wówczas zostały na kratkach 

zamontowane tzw. łapki, wychwytujące te elementy; prosił o zamontowanie  takich 

samych w Kotlinie. Nadchodzi wiosna, która będzie pewnie ciepła i będzie taki smród, że 

na dwór nie będzie można wyjść. W związku z tymi problemami w ubiegłym roku prosił 

o wyczyszczenie rowu, ale pracownik urzędu tłumaczył, że to rada decyduje gdzie jedzie 

koparka. Koparka przyjechał i rów został wyczyszczony po prawej stronie. Ufa, że 

zostanie również zrobiony rów melioracyjny. 

     Przewodniczący Rady stwierdził, że wczoraj te ścieki płynęły chyba wszystkie do 

rowu i faktycznie śmierdzi. Dzisiaj już nie czuć,  jest wyczyszczone i pompy ruszyły. 

     Wójt Mirosław Paterczyk powiedział, że świadomość higieny mieszkańców jest 

wysoka, natomiast świadomość co powinno być wrzucone do kanalizacji, to jedna wielka 

porażka. W ubiegłym roku sprawdzaliśmy nielegalne podłączenia w Woli Książęcej. 

Natomiast w Kotlinie taka kontrola została przeprowadzona w 2014r. Wielką głupotą 

wielu osób jest to, co wrzucają do kanalizacji. Następnie wójt powiedział, że pozwolił 

sobie przynieść, to co zostało wyciągnięte tydzień temu z przepompowni w Wyszkach i 

dwa dni temu na ul. Kościuszki. Wójt pokazał zapakowane w worek na śmieci resztki 

odpadów m.in. skarpetę, rękawiczkę, kawałki szmat, twardy zbity papier. Wójt uspakajał 

wszystkich mówiąc, że to nie śmierdzi. Poinformował, że wszyscy sołtysi otrzymali 

kurendy informacyjne czego nie wolno wrzucać do kanalizacji. Zwracając się do 

mieszkańca Kotlina powiedział, ze jako Wójt Gminy przeprasza. Technicznie jest wstanie 

to opanować, ale nie jest wstanie opanować głupoty ludzkiej.  

    Przewodniczący Rady dołączając się do wypowiedzi wójta ws. ścieków powiedział, że 

taki materiał wrzucany do urządzeń sanitarnych zasyfonuje wszystkie ubikacje i 

zlewozmywaki. Nie może pojąć, jak taki materiał może przejść przez syfon. Widocznie 

ktoś ma jakie miejsce gdzie wyrzuca takie śmieci. Przewodniczący stwierdził, że dobrze, 
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że temat został wywołany, bo może w jakimś stopniu ludzie wysłuchają naszej prośby, 

apelu o prawidłowe korzystanie z kanalizacji. 

     Sołtys Wyszek Mieczysław Stefaniak zaproponował, aby temat ścieków poruszyć na 

odbywających się zebraniach sołeckich. 
 

     Radny Marian Niewiada poruszył sprawę wyjazdu jednostek OSP do zdarzeń. Mówił, 

że do ostatniego pożaru nie zostały wezwane jednostki OSP Wola Książęca czy 

Wysogotówek, mimo, że były w  gotowości. Wezwane były jednostki  z Witaszyc i 

Jarocina. 

    Wójt odpowiedział, że samochód OSP w Woli Książęcej nie jest wyposażony w 

zbiornik. Natomiast ws. Wysogotówka nie dyskutuje, bo w tym temacie decyduje 

Państwowa Straż Pożarna w Jarocinie. 

    Sołtys Racendowa Zbigniew Kostrzewski powiedział, że to może jest dobre, bo nie 

obciąża budżetu Kotlina, tylko ekwiwalent płaci Gmina Jarocin. Ponadto wyjaśniał, że 

dyspozytor PSP ma swoje procedury, które musi przestrzegać. 

Wnioski złożone przez radnych: 

     Radny Marian Niewiada  złożył wnioski o załatanie dróg powiatowych na terenie 

gminy i posprzątanie śmieci na poboczach tych dróg szczególnie w Woli Książęcej. 

     Radny Jarosław Wałkiewicz wnioskował o : 

− załatanie dziur w asfalcie drogi gminnej w Wysogotówku na odcinku od sklepu do 

Ślewicza (ubytki w asfalcie  załatane luźnym kruszywem powstają na nowo); 

− wyrównanie dróg gruntowych; 

− rozpoczęcie odtwarzania rowów w Wysogotówku.   

     Przewodniczący Rady Czesław Moch wnioskował o obniżenie studzienki 

kanalizacyjnej  wystającej  ponad poziom  chodnika przy skrzyżowaniu ul. Kościuszki z 

ul. Poznańską. 

     Radny Zbigniew Orpel wnioskował o przełożenie kostki przy wiacie w 

Magnuszewicach. 

    Radna Marta Hudak wnioskowała o naprawienie lampy oświetlenia ulicznego                              

w Racendowie przy nr 46. 

 

  Radny Tomasz Kosiński przypomniał wójtowi o przedstawienie informacji ze spotkania 

z posłem PiS. 

Wójt Mirosław Paterczyk poinformował, że przedstawiony program ws. reaktywacji linii 

autobusowych, w Jego ocenie, jest niezadawalający. Program zakłada koszty 

skalkulowane 3,80 zł za km, gdzie relacja rynku jest na poziomie 7 zł – 10 zł za km. 

Powodem braku linii autobusowych na niektórych odcinkach jest kwestia ekonomii, bo  

nie ma odpowiedniej liczby  osób, które mogły by dojeżdżać autobusem. Wójt stwierdził, 

że wydaje się środki publiczne na cele nierentowne, a samorządowców szczuje się 

dofinansowaniem w granicach 1 zł czy 80 gr. Przy takim układzie dofinansowania nie stać 

nas na taką rozrzutność. 

     Sekretarz gminy Michał Urbaniak  poinformował, że w dniu 2 kwietnia od godz. 13.00 

do 14.30 przedstawiciele Urzędu Wojewódzkiego, w Gminnym Ośrodku Pomocy 
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Społecznej w Kotlinie  uruchomią punkt informacyjny o programie PIĄTKA. Ponadto 

mówił o  programie o dofinasowaniu transportu. Na początek samorząd ma stworzyć 

mapę gdzie można by uruchomić dodatkowe linie autobusowe dla mieszkańców. 

Sekretarz zaznaczył, że ten program nie zakłada dofinasowania do obecnego transportu 

funkcjonującego na terenie gminy, lecz uruchomienie linii autobusowych w miejscach 

gdzie go nie ma. W pierwszym roku dofinansowanie ma wynosić 1 zł. W następnych 

latach, podobno, 81 gr, a resztę dokłada samorząd. W naszej gminie na pewnych 

odcinkach  zostały uruchomione linie, którymi sporadycznie jeździło ok. 6 osób. Koszty 

dowozu wynosiły 18.000 zł - to jest nie realne.  Dobrze by było, aby ten program był w 

zakresie dofinansowania do obecnego funkcjonującego na terenie gminy transportu.  

16. Zamknięcie obrad 

     Dziękując za udział, przewodniczący Rady zamknął VI sesję Rady Gminy Kotlin. 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 Przewodniczący Rady 

    /-/ Czesław Moch 

 

 
 


